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Kietrz, dn. 9 czerwca 2014 roku 

 

Protokół Nr XLIV/2014 

z sesji Rady Miejskiej w Kietrzu 

z dnia 29 maja 2014 roku 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 13ºº 

Stan Rady: 15 radnych  

 

Uczestnicy sesji: 

Burmistrz Kietrza- Józef Matela 

Sekretarz Gminy – Leszek Wilk 

Skarbnik Gminy- Agata Wołoszyn 

Dyrektor GZLO- Edward Bondarewicz 

Radny Powiatowy – Radosław Gorzko 

Starosta Powiatu Głubczyckiego- Józef Kozina 

Radni Młodzieżowej Rady Miejskiej w Kietrzu 

Sołtysi: Stanisław Babiniec, Genowefa Kozdrowicka, Jolanta Foryś, Anna Tworek, Maciej Telega, 

Sitnik Bolesław, Marek Kaczmarczyk, Maria Leusz 

 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Czesław Gil otworzył sesję i na podstawie listy obecności stwierdził, 

że Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Sekretarz przedstawił propozycję zmian porządku posiedzenia:  

-włącznie do porządku obrad projektu uchwały 7.11 w sprawie przystąpienia przez Gminę Kietrz do 

Spółki Eko- Park Kietrz Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

Głosowanie za przyjęciem po porządku obrad uchwały 7.11 

13 głosów za,  

1 głosów przeciw,  

1 głosów wstrzymujących. 

 

Głosowanie za przyjęciem po porządku obrad po zmianach:  

13 głosów za,  

1 głosów przeciw,  

1 głosów wstrzymujących. 

 

Zmieniony porządek obrad przyjęto głosami: 13 głosów za, 1 głos przeciw, 1 głos wstrzymujący się. 

 

Porządek przedstawia się następująco: 

 

1. Rozpoczęcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XLIII sesji z dnia 24 kwietnia 2014 roku.   

4. Informacje: 

- Burmistrza Kietrza o swojej pracy w okresie międzysesyjnym,  

-Przewodniczących stałych Komisji Rady o pracy tych komisji w okresie międzysesyjnym. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Debata o służbie zdrowia. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

7.1 zmiany budżetu Gminy Kietrz na rok 2014; 
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7.2 przyjęcia zadania od Powiatu Głubczyckiego; 

7.3 wprowadzenia zmian do uchwały nr XXXV/276/2014 Rady Miejskiej w Kietrzu z dnia 29 sierpnia 

2013r. w sprawie zarządzenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso; 

7.4 wprowadzenia zmian do uchwały nr XXVIII/222/2013 Rady Miejskiej w Kietrzu z dnia 31 stycznia 

2014r. w sprawie inkasa podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości;  

7.5 zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków; 

7.6 przystąpienia do programu pn. Opolska Karta Rodziny i Seniora; 

7.7 wyrażenia pozytywnej opinii dotyczącej podziału Powiatu Głubczyckiego na okręgi wyborcze w 

wyborach do rady powiatu; 

7.8 zmieniająca Uchwałę Rady Miejskiej w Kietrzu Nr XL/227/2006 z dnia 30 marca 2006 roku w 

sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej; 

7.9 powołania Komisji Inwentaryzacyjnej ds. komunalizacji mienia gminnego 

7.10 wyrażenia zgody na przeznaczenie do nieodpłatnego przekazania w drodze darowizny 

nieruchomości zabudowanej położonej w Dzierżysławiu, oznaczonej działką nr 59 o pow. 0,0940 ha, 

stanowiącej własność Gminy Kietrz.  

7.11 w sprawie przystąpienia przez Gminę Kietrz do spółki pod nazwą EKO-PARK Kietrz Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością; 

8.Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 

9. Informacje bieżące. 

10. Zakończenie obrad. 

 

3. Przyjęcie protokołu XLIII sesji Rady Miejskiej z dnia 24 kwietnia 2014 roku. 

 

Radny Krzysztof Łobos: 

Po raz kolejny chciałbym zaprotestować przeciwko protokołowi. Nagranie jest niezrozumiałe do 

odsłuchania. Czuję się niedopieszczony bo wypowiedzi Pana Maryszczaka są zapisane toczka w 

toczkę. Moje wypowiedzi są niedokładnie zanotowane. Nie jest zachowany kontekst.  

 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Dlaczego miesiąc w miesiąc powtarza się sytuacja, kiedy protokół i nagranie jest publikowane na dwa, 

trzy dni przed sesją?  

 

Głosowanie za przyjęciem protokołu XLIII Sesji Rady Miejskiej:  

 

9 głosów za,  

3 głosów przeciw,  

3 głosów wstrzymujących. 

Protokół został przyjęty w jawnym głosowaniu. 

 

4. Informacje 

 Burmistrza Kietrza o pracy w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz Kietrza przedstawił informacje dotyczące pracy w okresie międzysesyjnym – w załączeniu 

do protokołu.  

 

 Przewodniczących stałych Komisji Rady o pracy tych Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Mirosław Skoczylas przedstawił informacje dotyczące pracy Komisji w okresie 

międzysesyjnym (jak w protokołach Komisji). 

 

 Przewodnicząca Komisji ds. rozwoju miasta, oświaty i usług 

Przewodniczący Lesław Kuśnierz przedstawił informacje dotyczące pracy Komisji w okresie 

międzysesyjnym (jak w protokołach Komisji). 
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5. Zapytania i wolne wnioski. 

 

Radny Wojciech Maryszczak: 

1. Sprawa dotyczy kanalizacji burzowej ulicy Reja. Będąc na wizytacji w tamtym roku 

komisja miejska dowiedziała się od mieszkańców, że historia braku kanalizacji burzowej 

sięga 12 bądź 14 lat. Na jakim etapie są plany związane w wykonanie projektu wykonania 

tego zadania? 

2. Czy w rejonie ul. Polnej za drożność rowów odpowiadających za odebranie nadmiaru 

wody deszczowej odpowiada gmina, powiat, województwo? 

3. Czy wzdłuż dróg polnych prowadzących do nowych posesji wzdłuż drogi polnej do 

Księżo Pola oraz dawnej Strzelnicy istnieją rowy odprowadzające wody? Czy 

zlikwidowano je podczas budowy drogi? 

4. Kolejna kwestia to temat braku zmiany oznakowania przy ul. Kościuszki. Zakrawa to już 

na planową obstrukcję aby nie postawić tam znaku zakazu zatrzymywania i postoju. 

Dlaczego tak się dzieje, komu na tym zależy? Być może za brakiem działań stoją te osoby 

które od ponad 15 lat kwestionują istnienie parkingu zastępczego przy cmentarzu w 

Kietrzu. Tematem aktualnym jest również brak wyciszenia pomp agregatów, które 

przeszkadzają w odpoczynku mieszkańcom.   

5. Prośba w imieniu mieszkańców uliczki, która wiedzie od ul. Traugutta do Żeromskiego i 

dalej o wzmożenie patroli policji w dni weekendowe kiedy jest pogoda. Przy jednej 

posesji osoby lubiące się alkoholizować pozostawiają po sobie butelki, tłuką szkło. 

6. Brak odpowiedniej jakości nagrań sesji audio, nierzetelności w protokołach. Czy i kto 

wydał w Urzędzie Miasta dyspozycję o ingerowanie w protokole i jakość nagrań. Im 

więcej pieniędzy się przeznaczali Radni na nagranie tym gorsza jakość nagrywania. 

7. Czy w tym roku organizator Półmaratonu będzie w godzinach porannych uniemożliwiał 

przejazd pojazdów mechanicznych od skrzyżowania ulicy Okopowa, 3 Maja, Kościuszki, 

Cegielniana do Ogródków działkowych i cmentarza? Od skrzyżowania do linii startu jest 

ok. 2 km. Nie rozumiem dlaczego wszyscy mają się fascynować biegaczami w krótkich 

spodenkach.  

8. Pytanie związane z odpowiedziami pisemnymi Pana Burmistrza na moje pytanie. 

Dotyczyło one dyskryminowania mojej osoby jako radnego, która zwracała się 

dwukrotnie do zamieszczania pytań, stanowisk kierowanych do Pana Burmistrza. 

Chciałbym aby były one zamieszczane na skrzynce w materiałach dla Radnych. Otóż 

mam pytanie czy uważa Pan sposób traktowania petentów i niektórych Radnych jako 

swoisty standard mający szersze zastosowanie na szczeblach administracji samorządowej 

w naszym kraju? Chciałbym przypomnieć, że Państwo zamieszczacie w pytaniach dla 

radnych odpowiedzi na moje pytania, które nie mają tej strony nadawcy. 

9. Jakie kroki zostały podjęte w sprawie organizacji spotkania mieszkańców wsi z 

przedstawicielami PKS w sprawie likwidacji 23 kursów? 

 

Radny Krzysztof Łobos: 

1. Składam wniosek. W sprawie zamierzenia budowy – lokalizacji Biogazownii protestowaliśmy 

wszyscy, poszliśmy jednym frontem, wcześniej zorganizowaliśmy wyjazd do Czech i Polski 

do Biogazowni. Składam wniosek: pilne zwołanie wyjazdowego zlecenie wyjazdu wszystkich 

komisji aby sprawdzić stan podtopień we wioskach. Trzeba szukać przyczyn i przed 

planowaniem budżetu byśmy wiedzieli jak ludziom pomóc. Wnioskuję aby pisemnie 

poinformować o wszystkich kosztach (w maju) na działalność Straży Pożarnej w Gminie 

Kietrz. 

2. Podczas zebrań wiejskich poznałem pare przyczyn podtopień. Powodem zalań są zasypane 

rowy. Czy projekt drogi transportu rolnego zawiera projekt rowów? 

3. Proszę Pana Burmistrza o zaprezentowanie sytuacji w Gminie. 

4. Protokół z posiedzenia komisji rewizyjnej z dnia 9 maja. Jaki charakter wg Pana ma zapis 

,,Komisja rewizyjna zauważyła, iż sposób mandatowania przez Straż Miejską musi zostać 

zweryfikowany, ale to już odbędzie się  podczas kontroli działalności Straży Miejskiej.” Jakie 

kompetencje ma komisja rewizyjna w sprawie weryfikacji mandatów? 

5. Protokół z posiedzenia komisji z dnia 9 maja.,, Jeżeli podatnik, który złożył wniosek o 
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udzielenie ulgi ma w danym roku budżetowym niższy wymiar podatku niż przyznana ulga, to 

jej odliczenie przechodzi na rok bądź lata następne. Stwierdzenie z lat ubiegłych dotyczy ulg, 

których udzielenie wynika z decyzji wydanej wcześniej niż w bieżącym roku budżetowym, w 

tym przypadku przed 2013 rokiem.” Jak to możliwe, że określenie ulgi możliwe jest przed 

określeniem podatku. 

6. Kiedy skończył się okres gwarancyjny Parku Czterech Żywiołów? Jakie prace zostały 

wykonanie w ramach gwarancji? Kto opiekuje się Parkiem? Jaka firma w maju wykonywała 

prace naprawcze w Parku Czterech Żywiołów? Jaki koszt ponieśliśmy w związku z tymi 

pracami? 

7. Ile imprez odbyło się w Parku Czterech Żywiołów? 

8. Sprawa PKS. Likwidacja nastąpi 30 czerwca. Wyniki Walnego zebrania dotarły do nas po 

miesiącu czy dwóch. Podjął Pan jakieś kroki abyśmy mogli przeprowadzić konsultacje 

społeczne? 

Radny Damian Bosowski: 

1. Jakie kroki podął Pan w sprawie spotkania z projektantem Placu Zabaw?  

2. Droga Transportu Rolnego. Kto jest wykonawcą tej inwestycji? Czy firma, która to realizuje 

ma podwykonawców? Czy nastąpił już odbiór? 

3. Jaki jest koszt organizacji Dni Kietrza? Z wyszczególnieniem pozycji. Jaką kwotę będziemy 

musieli zapłacić za pokaz motocykli. 

Radny Kazimierz Tracz: 

Na ulicy Kilińskiego sypie się asfalt do rzeki. Pare lat temu wnosiłem o to do Kombinatu. Czy gmina 

może ponownie wystąpić ponieważ droga w niektórych momentach ma 2 m, a złożony opryskiwacz 

3m. 

Radny Jan Stopa: 

1. Czy w Cerekwii jest możliwość zrobienia łapacza? Czy Pan Burmistrz dalej to podtrzymuje? 

2. Jak to jest, ze do lat 90 nikt się nie topił? 

Radny Lech Duda: 

Na kiedy jest przewidywany termin realizacji progów zwalniających ul. Różanej w Pilszczu? 

Radny Grzegorz Balcer: 

Kiedy Pan Burmistrz planuje realizację inwestycji w Wojnowicach – ul. Okrężna?  

Maria Siorak: 

Proszę aby Pan, który odczytał protokół z komisji miejskiej dopisał jeszcze teren przy PSP. Tam 

samochody tak stają, że dojdzie do wypadku i będzie tragedia.  

 

6. Debata o służbie zdrowia. 

 

Dyrektor GZLO przedstawił sprawozdanie z działalności Gminnego Zespołu Lecznictwa Otwartego w 
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Kietrzu w 2013. (załącznik do protokołu) 

 

Maria Siorak: 

1. Kto ma wpływ na zatrudnianie lekarzy w naszej przychodni? Lekarz jest arogancji, czyta 

książki zamiast leczyć, leczy Paracetamolem i wodą na okłady. Prosiłam o skierowanie na 

badanie dla mojej mamy. Powiedział, że mi nie da. Musiałam iść prywatnie. 

2. Kolejny lekarz- neurolog. Na wizytę u Pani doktor czeka się pół roku, kolejne pół roku czeka 

się na wizytę w Głubczycach a później się okazuje, źle wypisane.  

3. Niech Pan wyłoży więcej pieniędzy zatrudni porządnych lekarzy, niech Pan zrezygnuje z tych 

emerytów. Jeszcze jedna prośba niech Pan kupi personelowi fartuszki i identyfikatory. Pan 

wszystko ładnie w liczbach podał. Czemu nie podał Pan ile ludzi prywatnie robi u Pana 

badania morfologia, mocz, itp.? 

 

Dyrektor GZLO: 

My nie wykonujemy prywatnych badań. Robimy badanie na podstawie skierowania lekarza. Pacjent 

może sam pójść na badania do Punktu Pobrań diagnostycznych- Diagnostyka Kraków. Na drzwiach 

obok punktu wisi tabliczka informująca.  

Lekarzy zatrudniamy sami. Lekarze, którzy są zatrudniani są specjalistami. Co do Pani uwag. Sytuacje 

są różne. Pani wersja jest inna, lekarza inna. Jeśli chodzi o identyfikatory to wprowadziliśmy to od 

tego roku. Co do ubioru to wymogów specjalnych nie ma, jeżeli pielęgniarka wykonuje zabieg to musi 

mieć fartuch. Postaram się ten temat rozważyć. 

 

Radny Krzysztof Łobos: 

Czy do Pana dotarła informacja, która pojawiła się o pomyśle dzwonka wzywający personel dla osób, 

które nie radzą sobie z wejściem do przychodni? Czy dotarła do Pana taka propozycja? 

 

Dyrektor GZLO: 

Informacja nie dotarła. Tam jest dzwonek.  

 

Radny Krzysztof Łobos: 

Może nie jest wyraźny. 

 

Dyrektor GZLO: 

Od remontu jest nowy dzwonek przy wyjściu i przy windzie. 

 

Radny Wojciech Maryszczak: 

To co Pani powiedziała ma odzwierciedlenie w głosach mieszkańców. Dziękuje za to wystąpienie jest 

szczere. Jeśli kogoś mi mówi co go spotkało w przychodni to zachęcam go niech przyjdzie do Pana 

Burmistrza, na posiedzenie komisji, sesje i swój głos niezadowolenia wypowiedział. Nie zgodzę się z 

Panią w kwestii osób zatrudnionych w naszym GZLO, których cechuje niechęć. Są lekarze do których 

ustawiają się kolejki pacjentów. Jest wiele do poprawienia. Na temat służby zdrowia wypowiadałem 

się tej kadencji najmniej. Bilans przedstawiony przez Pana z optymizmem  mnie osobiście martwi. 

Czy można zyskać, zaoszczędzić na służbie zdrowia? 

 

Maria Siorak:  

Pan tylko dużo mówi nie na temat. Zajmuje ludziom czas. Niech Pan idzie do przychodni i siadzie 

przy gabinecie i będzie Pan miał obraz, ten Pan obok Pana też. Zajmujecie sobie tutaj tylko wzajemnie 

czas. Szkoda mi na Was czasu. 

 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Ponieważ jestem w trakcie opowiadania pierdół już kończę -nie należy oszczędzać. Należy wszystkie 

środki przekazywać na poprawę warunków medycznych w GZLO.  

 

Przewodniczący Czesław Gil: 

Moim zdaniem okoliczne gminy zazdroszczą nam tego ośrodka i specjalistów. Mistrzostwem jest 

gabinet RTG. Jest dobrze, chcemy jeszcze lepiej.   
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Radny Krzysztof Łobos: 

Żałuje, że Pana Przewodniczącego ta Pani nie słyszała bo Panu tez by się oberwało. Zazdroszczę 

Panu. Często nastawienie ludzi wywołane jest frustracją i ja tą Panią rozumie. Myślę, że każdy kto by 

się dziś odezwał to by oberwał. Ta Pani była wyraźnie sfrustrowana zainteresowała się zalanie, 

podtopieniem i służbą zdrowia. Nie wytrzymała nerwowo bo niezbyt poważnie została potraktowana. 

Odpowiedzi padały dość wymijające. Może gdyby Pan Przewodniczący wcześniej zabrał głos byłaby 

usatysfakcjonowana.  

 

Przewodniczący Czesław Gil: 

Mała uwaga Panie Radny, ta Pani się ustosunkowała do Waszych odpowiedzi a nie o odpowiedzi 

które były.  

 

Dyrektor GZLO: 

My nie oszczędzamy na pacjentach. My możemy zlecać diagnostykę laboratoryjną i ponosimy z tym 

koszty. Lekarz decyduje o tym czy kieruje na badania.  My podpisujemy kontrakty z NFZ i z tego się 

utrzymujemy. 

 

Przewodniczący Czesław Gil: 

Pani Siorak podała kwestie zatrudniania lekarzy emerytów. Czy wynika to z tego, że nie ma chętnych? 

 

Dyrektor GZLO: 

W kraju jest brak lekarzy. Jeśli chcielibyśmy zatrudniać dobrego specjalistę to koszty wzrosną. 

Zatrudniani lekarze muszą spełniać kryteria. Muszą posiadać specjalizacje. Lekarze, którzy mają staż 

pracy maja większe szanse na prace niż młodzi. 

 

Radny Krzysztof Łobos: 

Dużo ma Pan tego typu skarg? Na obsługę, lekarzy, personel średni? 

 

Dyrektor GZLO: 

Statystyk nie prowadzimy. Pacjent ma prawo zgłosić skargę. W zeszłym roku mieliśmy jedną bądź 

dwie skargi, które pacjent zgłosił w NFZ. W każdej działalności są skargi. Większość ludzi jest 

zadowolona. Na Opolszczyźnie jest 1 albo 2 zakłady, które świadczą takie usługi jak nasz ośrodek.  

 

Radny Powiatowy Radosław Gorzko: 

Patrząc na działalność GZLO w Kietrzu to gdybym był lekarzem, który planuje sam w ramach spółki 

zabezpieczyć niepubliczną placówkę służby zdrowia dla 9 tys. pacjentów to gdybym zrobił taki biznes 

plan to wystarczyło by mi tylko 4 osoby i jedna placówka medyczna. Jednostki medyczne miejskie 

praktycznie przestałyby istnieć. Prawdopodobnie nie zdecydowałbym się na prowadzenie poradni 

specjalistycznej bo nie są opłacalne. Jedyny zysk jest z podstawowej opieki lekarskiej. Kolka lat temu 

był problem z kadrami. Gro problemów wynika z relacji interpersonalnych lekarz- pacjent. Chory jest 

niezadowolony ma zmysł obserwacyjny wyczulony np. na to, że ktoś nie ma fartucha. Co do skarg to 

nie było oficjalnych postepowań na drodze prawnej odnośnie niekompetencji, zaniedbania, błędów 

medycznych. Taki placówek nie ma na Opolszczyźnie, w Polsce. Podstawowa służba medyczna w 

niektórych województwach przestała istnieć. Nie stać nas na zatrudnianie 3 specjalistów ze szpitali 

pokazywanych w telewizji. Pewnie by nie przyjechali. Nie zdajecie sobie Państwo jakie są stawki 

lekarzy, są to 3 rady większe niż te które tu zarabiamy.  

 

Radny Lech Duda: 

1. Dzięki Panu Burmistrzowi za załatwienie sprawy z EKG. Urządzenie po interwencji zostało 

naprawione. 

2. Koło Ośrodka na placu inwestor wykonywał prace obok ośrodka. Plac został zniszczony. 

Wioska na tym cierpi. Wykonawca powinien to wyrównać i zasiać trawę.  

 

Sołtys Maciej Telega: 

Dziś jest czwartek, jest lekarz wpisany na grafiku. Dziś go nie ma. Może można jakąś kartkę wywiesić 
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dlaczego go nie ma. To jest właśnie szacunek dla pacjentów. 

 

Sołtys Jolanta Foryś: 

Były zgłaszane oficjalne skargi na panią doktor. Gro osób tych skarg nie zgłosiło. Mówi się, ze Pani 

doktor ma uczulenie na ludzi z Lubotynia. Czy będzie coś zrobione w tym kierunku? Czy coś zostało 

zrobione? 

 

Dyrektor GZLO: 

Nie wiem co mam powiedzieć. 

 

Sołtys Jolanta Foryś: 

Czy Pan rozmawiał z nią? 

 

Dyrektor GZLO: 

Oczywiście. Zawsze rozmawiam z lekarzem i drugą stroną. Wyjaśniłem sytuację. Doszliśmy do 

porozumienia. Taka sytuacja nie będzie miała miejsca. To, że nie ma dziś lekarza to sytuacja losowa. 

Zmarła lekarzowi bliska osoba. 

 

Przewodniczący Czesław Gil: 

Chodzi o informację dla Pacjentów. 

 

Sołtys Maciej Telega: 

Panie Dyrektorze Pan jest chyba w tym momencie nie poważnym człowiekiem. Jest lekarz 

zaplanowany. To mógł go Pan kimś zastąpić. 

 

O godzinie 14.50 Przewodniczący ogłosił 10 min przerwy. 

 

Proszę Pana Starostę o pare zdań na temat funkcjonowania Szpitala w Głubczycach. 

 

Starosta Powiatu Głubczyckiego: 

Powiem króciutko. Szpital istnieje, ma się poprawnie. Bilans szpitala za rok ubiegły jest na plusie ok. 

500 tysięcy zł. Kontrakt jest realizowany. Zwiększyła się liczba urodzeń o 35%. Sytuacja kadrowa jest 

już stabilna. Mamy coraz więcej pacjentów z okolicznych powiatów. Będziemy robili pełną 

termomodernizację z funduszów norweskich. Przygotowujemy się do składania wniosku o fundusze. 

Chcielibyśmy do projektu zaprosić specjalistów z Polski ale nie są zbyt chętni. Pana dyrektora nie ma 

dziś ponieważ musi przygotowywać ten projekt. To ze nie wszyscy są zadowoleni- tak set wszędzie. 

Proszę zwrócić uwagę ile gmin w województwie opolskim ma karetkę? Nocny dyżur?  

 

Radny Krzysztof Łobos: 

Czy temat DPS zahacza o służbę zdrowia czy zostawić go na później? Czy będzie Pan Starosta do 

końca? 

 

Starosta Głubczycki: 

Będę. Na sprawy bieżące. 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

7.1 zmiany Budżetu Gminy Kietrz na rok 2014; 

Komentarz do uchwały przedstawiła Pani Skarbnik (komentarz przesłany radnym wraz z 

projektem uchwały). 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym Rada Miejska przyjęła uchwałę głosami: 

13 głosów za, 0 głosów przeciw, 2 głosów wstrzymujących. 
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7.2 przyjęcia zadania od Powiatu Głubczyckiego; 
 

Komentarz do uchwały przedstawiła Pani Skarbnik (komentarz przesłany radnym wraz z 

projektem uchwały). 

 

Radny Mirosław Skoczylas: 

Myśmy na którejś komisji, sesji podejmowali uchwałę o współfinansowaniu. Jak ta sytuacja wygląda? 

 

Starosta Powiatu Głubczyckiego: 

Zadanie będzie zrealizowane. My dofinansujemy 50%. To są sprawy formalne kto to realizuje. My 

robimy to po to aby zmniejszyć ryzyko wypadku. Zadanie wspólne z gminą. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miejska przyjęła uchwałę głosami: 

15 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących. 

 

7.3 wprowadzenia zmian do uchwały nr XXXV/276/2014 Rady Miejskiej w Kietrzu z dnia 29 

sierpnia 2013r. w sprawie zarządzenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso; 
 

Komentarz do uchwały przedstawił Burmistrz Kietrza (komentarz przesłany radnym wraz z 

projektem uchwały). 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miejska przyjęła uchwałę głosami: 

15 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących. 

 

7.4 wprowadzenia zmian do uchwały nr XXVIII/222/2013 Rady Miejskiej w Kietrzu z dnia 

31 stycznia 2014r. w sprawie inkasa podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości;  
Komentarz do uchwały przedstawił Burmistrz Kietrza (komentarz przesłany radnym wraz z 

projektem uchwały). 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miejska przyjęła uchwałę głosami: 

15 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących. 

 

7.5 zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków; 
 

Komentarz do uchwały przedstawił Burmistrz Kietrza (komentarz przesłany radnym wraz z 

projektem uchwały). 

 

Radny Krzysztof  Łobos: 

Na posiedzeniu komisji stanowisko radnych  było niepewne. 13 radnych było nieprzekonanych do 

podwyżki. Dziwię się, że nie ma przedstawiciela Hydrokanu.  Chciałbym podkreślić, że nasz sprzeciw 

spowoduje podwyżkę wody. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miejska nie przyjęła uchwały głosami: 

3 głosy za, 4 głosy przeciw, 8 głosów wstrzymujących. 

 

7.6 przystąpienia do programu pn. Opolska Karta Rodziny i Seniora; 
 

Komentarz do uchwały przedstawił Burmistrz Kietrza (komentarz przesłany radnym wraz z 

projektem uchwały). 

 

Radny Krzysztof  Łobos: 

Jaka jest konsekwencja przyjęcia uchwały? Jak się okaże, ze nie ma chętnych do przystąpienia do 

programu? 
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Burmistrz Kietrza: 

Ulgi, które mogą zastosować przedsiębiorcy to jest jedna sprawa. Gmina już stosuje ulgi. To jest 

uregulowanie. Na basenie już jest. Nie wyklucza to wprowadzanie nowych. Nie ma konsekwencji 

drastycznych. Mieszkańcy będą mogli korzystać z ulg jakie oferuje Urząd Marszałkowski. 

 

Radny Damian Bosowski: 

§2 ust. 3 ,,W przypadku braku jakichkolwiek zniżek lub ulg oferowanych na terenie Gminy Kietrz, jej 

mieszkańcy są uprawnieni do korzystania ze zniżek udzielonych przez instytucje kultury będącymi 

jednostkami organizacyjnymi województwa opolskiego”  ja to rozumiem, ze jak znajdzie się w 

Kietrzu chociaż jedna firma to mieszkańcy naszej gminy nie będą mogli z ulg udzielanych przez 

Urząd Marszałkowski.  

 

Burmistrz Kietrza: 

Sens jest taki, że jak na terenie gminy nie znajdzie się żaden przedsiębiorca to Urząd Marszałkowski i 

tak będzie miał ulgi, z których można będzie korzystać.  

 

Radna Iwona Lachowicz: 

Każdy kto ukończył 65 lat i rodziny wielodzietne mogą już składać wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego. Karta nie jest tylko na gminę. Na stronie Urzędu Marszałkowskiego są informacje.  

 

Radny Krzysztof Łobos: 

Czyli mieszkańcy Opola będą mogli korzystać w Kietrzu z ulg? 

 

Radna Iwona Lachowicz: 

Tak.  

 

Starosta Powiatu Głubczyckiego: 

Rekompensata dla tych przedsiębiorców będzie z Państwa. To jest w ramach Specjalnej Strefy 

Demograficznej. 

 

Radny Krzysztof Łobos: 

Jest to idea słuszna. Czy ruszy machina pism z gmin. Kto jest komu winien? Jak to będzie 

rekompensowane przedsiębiorcom? To on się zwraca o zwrot? 

 

Burmistrz Kietrza: 

W tym programie nikt nie mówił o rekompensacie. Nigdzie tego nie czytałem. Więcej petentów 

powoduje większe dochody. 

  

W głosowaniu jawnym Rada Miejska przyjęła uchwałę głosami: 

15 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących. 

 

7.7 wyrażenia pozytywnej opinii dotyczącej podziału Powiatu Głubczyckiego na okręgi 

wyborcze w wyborach do rady powiatu; 
 

Komentarz do uchwały przedstawił Burmistrz Kietrza (komentarz przesłany radnym wraz z 

projektem uchwały). 

W głosowaniu jawnym Rada Miejska przyjęła uchwałę głosami: 

15 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących. 

 

7.8 zmieniająca Uchwałę Rady Miejskiej w Kietrzu Nr XL/227/2006 z dnia 30 marca 2006 

roku w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej; 
 

Komentarz do uchwały przedstawił Burmistrz Kietrza (komentarz przesłany radnym wraz z 

projektem uchwały). 

Przewodniczący Czesław Gil: 
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Proponuję 30%. 

 

Przewodniczący poddał propozycję 30% pod głosowanie.  

11 głosów za, 0 głosów przeciw, 4 głosów wstrzymujących. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miejska przyjęła uchwałę głosami: 

11 głosów za, 0 głosów przeciw, 4 głosów wstrzymujących. 

 

 

7.9 powołania Komisji Inwentaryzacyjnej ds. komunalizacji mienia gminnego 

 

Komentarz do uchwały przedstawił Burmistrz Kietrza (komentarz przesłany radnym wraz z 

projektem uchwały). 

W głosowaniu jawnym Rada Miejska przyjęła uchwałę głosami: 

15 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących. 

 

 

7.10 wyrażenia zgody na przeznaczenie do nieodpłatnego przekazania w drodze darowizny 

nieruchomości zabudowanej położonej w Dzierżysławiu, oznaczonej działką nr 59 o pow. 

0,0940 ha, stanowiącej własność Gminy Kietrz.  
 

Komentarz do uchwały przedstawił Burmistrz Kietrza (komentarz przesłany radnym wraz z 

projektem uchwały). 

W głosowaniu jawnym Rada Miejska przyjęła uchwałę głosami: 

15 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących. 

 

 

7.11 w sprawie przystąpienia przez Gminę Kietrz do spółki pod nazwą EKO-PARK Kietrz 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością; 
Komentarz do uchwały przedstawił Burmistrz Kietrza (komentarz przesłany radnym wraz z 

projektem uchwały). 

 

Radny Krzysztof Łobos: 

Kto będzie miał większościowe udział? 

 

Burmistrz Kietrza: 

Nikt. Węglopol i Gmina po 40%, 10% inny podmiot. 

 

Radny Krzysztof Łobos: 

Rozmowy były inne. Z innymi ustaleniami starowaliśmy. Miało być 51% dla Gminy Kietrz, miał być 

Naprzód. Nie ma wycofał się. Biogazownię odrzuciliśmy m.in. ze względu na wzmożony ruch ulicami 

Kietrza. Teraz mamy przyjąć coś co będzie przynosiło smród? Jaki będzie transport odpadów? Ile ton 

dziennie? Ile samochodów? 

 

Burmistrz Kietrza: 

Nie chciałbym byśmy bazowali na domysłach. Firma Naprzód nie powiedziała nigdy, że nie będzie 

dostarczać materiałów. Węglopol ma problem bo nie mają odpadów. 20 T na rok, tj. 1 samochód na 

dzień. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Jaki jest Pana wniosek: 

 

Burmistrz Kietrza: 

§ 3. 1. Kapitał zakładowy Spółki w chwili przystąpienia Gminy Kietrz wynosi będzie 5.000,00 zł 

(słownie: pięć tysięcy złotych 0/100) i dzieli się będzie na 100 (słownie: sto) równych i 
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niepodzielnych udziałów o wartości nominalnej 50,00 zł (słownie: pięćdziesiąt złotych 0/100) każdy.  

2. Gmina Kietrz obejmie 40 udziałów w kapitale zakładowym Spółki i pokryje je wkładem 

pieniężnym w wysokości 2.000,00 zł (słownie: dwa tysiące złotych 0/100).  

 

Przewodniczący poddał propozycję burmistrza pod głosowanie.  

11 głosów za, 0 głosów przeciw, 4 głosów wstrzymujących. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miejska przyjęła uchwałę głosami: 

11 głosów za, 0 głosów przeciw, 4 głosów wstrzymujących. 

 

8.Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 

 
Odpowiem tylko na kilka pytań. Na pozostałe odpowiem na piśmie.  

 

Dziś byłem w Rozumicach, Ściborzycach i Lubotyniu. Akcja prowadzona jest przez strażaków. Ludzi 

spotkała wielka tragedia. Ostatnio zalało Rozumice i Ściborzyce. Teraz jeszcze Lubotyń. 30 

gospodarstw jest podtopionych, w 19 woda wdarła się do domów. Wszystkie gminne jednostki 

pracują. Pracuje Straż z Głubczyc. Są ściągane jednostki z innych gmin. Trzeba podziękować tym 

strażakom.   

Pytanie Radny Stopa: Realizacja łapacza wody w poprzednim okresie programowania nie miała 

możliwości realizacji. Jeżeli w teraźniejszym programie zostanie ujęty to będziemy starali pozyskać 

się środki z to zadanie.  

Pytanie Radny Balcer i Duda: W pierwszej kolejności realizujemy zadania dofinansowane z Unii. 

Następnie pozostałe zadania. Próg zwalniający to drobniejsze zadanie. Po dniach Kietrza postaram się 

to zrobić. 

 
Starosta Powiatu Głubczyckiego: 

Bezpieczeństwo na drogach powiatowych. Gdyby drogi nie były bezpieczne to służby nie dopuściły 

by ich do użytku. Oświetlenie ulic- nie zmuszajcie nas do montowania oświetlenia. To zadania gminy. 

Brak znaku na ulicy Kościuszki. Nie ma pieniędzy na budowę ronda, które byłoby najlepszym 

rozwiązaniem. W nawiązaniu do słów Pani Siorak. Bądźmy dumni, ze mamy Basen, Park Czterech 

Żywiołów, że będziemy mieli SkatePark. Bądźmy dumni, że mamy bieg. Dobrze, że to jest. Nic nie 

ma działać? Zamiast wspierać Pana Wójtowicza to podkładamy mu kłody. Likwidacja kursów PKS. 

W piśmie, które wpłynęło do gmin jest mowa o zamiarze likwidacji kursów. To, ze PKS wystąpił z 

takim pismem nic nie oznacza. Udziałowcy mogą się nie zgodzić. Obowiązkiem PKS jest 

informowanie gmin o problemach. Zarząd PKS nie wydał zgody na likwidację. Na dzień 30 czerwca 

nie będzie zgody na likwidację żadnego kursu. 

 

Sekretarz Gminy: 

W sprawie nieścisłości w protokole. Sporządzająca protokół pracownica nie kieruje się żadną 

niechęcią. Jeśli macie Państwo jakieś uwagi to można te niedociągnięcia wprowadzić do protokołu. To 

nie jest tak, ze pracownik kieruje się jakąś niechęcią do określonych osób. Późne zamieszczenie 

protokołu było spowodowane nałożeniem się terminu wyborów do Parlamentu Europejskiego. Na 

następną sesję przypilnujemy aby protokoły były wcześniej sporządzane. Pani Aneta starała się jak 

najwierniej odtworzyć, tylko znowu dochodzimy do tego czy ma być to protokół czy wręcz 

drobiazgowe spisywanie pliku audio. Od sierpniowej sesji będzie nowe urządzenie rejestrujące.  

 

Przewodniczący Czesław Gil: 

Nie po to przeszliśmy do nagrywania sesji żeby później papierowo pisać słowo w słowo. Chodzi o to, 

żeby sens tej wypowiedzi był. Jeśli ktoś jest niezadowolony. Jeszcze się taki nie urodził co by 

każdemu dogodził. Jeśli ktoś chce dokładnie odsłuchać co było na sesji może sobie to odsłuchać.  

 

Radny Krzysztof Łobos: 

 

Jeśli Pan radny Maryszczak cytowany jest na całą stronę na A4.To trochę konsekwencji. 
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Potraktowano mnie po łepkach w pisaniu protokołu. 

 

Radny Kaziemierz Tracz: 

Mam prośbę do Pana Starosty. Na drodze na Dzierżysław są suche drzewa zaznaczone. Proszę aby 

ktoś to wyciął. 

 

Radny Krzysztof Łobos: 

  Kto się odniesie do mojego wniosku. Jakie są losy złożonego wniosku? 

 

Przewodniczący Czesław Gil: 

Zapisałem Pana wniosek i go rozpatrzę. Czy Panu potrzebne jest towarzystwo? Może Pan sam 

pojechać. Informuję, że jutro podsumowanie Turnieju Samorządowego. 

 

Starosta Powiatu Głubczyckiego: 

W związku z nieobecnością Pana Burmistrza w uroczystości 160 lecia Straży Pożarnej w Powiecie 

Głubczyckim. Chciałbym wręczyć Panu Burmistrzowi statuetkę wraz z podziękowaniami. 

Wszystkiego najlepszego. 

 

Przewodniczący Czesław Gil: 

Wracając do wniosku Pana Łobosa, jeśli ktoś ma potrzebę to powinien się udać na wioski i zobaczyć 

sytuację.  

 

Radny Wojciech Maryszczak: 

Pytanie do sekretarza, dotyczy oświadczenia majątkowego. Zanotował Pan, że w oświadczeniu jest 

brak informacji o dochodach małżonki. Pan sekretarz mówił, że Radni nie maja obowiązku 

przedstawiania takich dochodów. 

Narobiło się zamieszanie, ze zmianą lokalizacji okręgów wyborczych. Dostałem informację od osób, 

że osoby z  Długiej są przypisane do USC. Kwestia przekazu informacji. Osoby odpowiedzialne za to 

nie zrobiły wszystkiego – informacja, ogłoszenia w Kościele, zasygnalizowanie, ze zmiana miała 

miejsce. Panie Starosto kiedy zadawałem Pytania to Pan był lekko zdekoncentrowany uśmiechaniem. 

Panie Starosto nie pytałem o oświetlenie ani o skrzyżowanie przy ul. Kościuszki. Ja nie zwalczam 

Półmaratonu, zawsze mówiłem o kosztach tej imprezy. Natomiast jeśli, ktoś zarzuca mi, ze nie chce 

promować zdrowego stylu życia to niech się najpierw zastanowi  dlaczego w okresie ciepłej zimy przy 

temperaturach +5,+10 stopni nikt nie chciał umożliwić wejścia młodzieży i osobom dorosłym na 

Orlik. 

 

Starosta Powiatu Głubczyckiego: 

Organizatorów Biegu obowiązują przepisy o imprezach masowych. 

 

Radny Krzysztof Łobos: 

1. Jeździ Pan do Dzierżysławia codziennie. Opisze Panu scenę. Mijanie się dwóch autobusów 

przedwczoraj w deszczu. Autobusy wiozące dzieci mijały się poboczami. Pobocza są strasznie 

niebezpieczne. Zresztą była komisja w imieniu zarządcy drogi 420 i sprawdzała na ul. 

Mickiewicza drożność i uznała, że mijanie się samochodów ciężarowych dwóch jest prawie 

niemożliwe i stąd będzie ograniczenie prędkości dla tych samochodów. Bezpieczeństwo na 

samej górce pod Dzierżysławiem zwłaszcza w stronę Kietrza jest makabryczne. Strumienie 

wody po opadach wypłukały sztucznie usypywane pobocza i teraz tam są głębokie koryta. 

Proszę aby Pan wspomógł tak jak kiedyś chodnik na Mickiewicza zainteresowanie się 

Województwa tym odcinkiem drogi. Tam jest ograniczona widoczność bo jest łuk z 

Dzierżysławia, wjeżdża się na bardzo wąski i niebezpieczny fragment drogi.  

2. Pytanie od mieszkańca. Czy to prawa, że w DPS w Kietrzu zatrudniano osoby tylko te, które 

wcześniej pracowały w ZOLu? Bo jest to Pani, która prosiła o pracę i dowiedziała się, że tylko 

takie osoby tę pracę otrzymały. Ile nowych osób przyjęto? 

 

Starosta Powiatu Głubczyckiego: 

Z tego co wiem to ta droga 420 w sierpniu będzie robiona. Nie wiem jeszcze na jakim odcinku. Co do 
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pytania o DPS, zatrudnia Dyrektor DPS. Było tak, ze pracownicy ZOLu mieli miejsce 

zagwarantowane. W niektórych sytuacjach były problemy z kwalifikacjami. Pozostałe osoby są nowe 

np. z innych DPS. To nie jest łatwa praca w DPS. Nie odpowiem dokładnie ile osób jest 

zatrudnionych. Jeśli byłby Pan zainteresowany to zapytam kadrową.  

 

Radny Jan Stopa: 

Niedawno Remondis sprzątał okolice gminny po zimie. To powinno być zaraz po zimie. Studzienki są 

zatkane, zasypane piaskiem. Piasek powinien być sprzątany zaraz po zimie. 

 

Radny Krzysztof Łobos: 

Panie Starosto, dziękuję że będzie zrobiona droga Kietrz- Ściborzyce.  

 

Przewodniczący Czesław Gil: 

Ja tylko taka mała uwaga do Pana Maryszczaka, do wszystkich. To nie jest mój wymysł, że zwróciłem 

się o dodatkowe informacje. Geneza tego jest taka, że w piśmie za 2012r. była taka wskazówka, 

opinia, że brakowało tych informacji.  

 

  

 

 

9. Informacje bieżące. 

 

10. Zakończenie obrad. 

Na tym protokół zakończono.  

Posiedzenie zakończono o godz. 16
40

 
 

Protokołowała: A. Kopeczek 

       Przewodniczący Rady Miejskiej w Kietrzu 

  

 

         Czesław Gil 


